



DOI: 10.18572/2070-2108-2022-4-11-13

НОВЕЛЛЫ УГОЛОВНОГО КОДЕКСА РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ О ФЕЙКАХ И ДИСКРЕДИТАЦИИ ВООРУЖЕННЫХ СИЛ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ

Пошелов Павел Викторович,
старший преподаватель кафедры уголовного права и криминологии
Сибирского юридического университета
poshelov@bk.ru

В статье рассматриваются составы преступлений, введенные в Уголовный кодекс РФ законом, принятым Государственной Думой РФ 4 марта 2022 г., касающиеся фейков и дискредитации Вооруженных Сил Российской Федерации. Рассмотрен вопрос об определении местонахождения этих статей в Уголовном кодексе РФ. Отмечается несовершенство юридической техники при конструировании квалифицирующих признаков. Делаются выводы о том, какие конкретно действия будут влечь уголовную ответственность по исследуемым статьям.

Ключевые слова: уголовная ответственность, фейки, дискредитация, Вооруженные Силы Российской Федерации.

Novelties of the Criminal Code of the Russian Federation on Fakes and Defamation of the Armed Forces of the Russian Federation

Pavel V. Poshelov
Senior Lecturer of the Department of Criminal Law and Criminology of the Siberian Law University

The article examines the elements of crimes introduced into the Criminal Code of the Russian Federation by the law adopted by the State Duma of the Russian Federation on 04.03.2022, concerning fakes and discrediting the Armed Forces of the Russian Federation. The question of determining the location of these articles in the Criminal Code of the Russian Federation is considered. The imperfection of legal technique in the construction of qualifying features is noted. Conclusions are drawn about what specific actions will entail criminal liability under the articles under study.

Keywords: criminal liability, fakes, discredit, the Armed Forces of the Russian Federation.